

House Rules Committee Approves Debt Ceiling

Legislation

Legislation brokered by President Joe Biden and House Speaker Kevin McCarthy to raise the \$31.4 trillion US debt ceiling has passed an important hurdle, as it was approved by the Rules Committee and sent to the full House for consideration and a vote on it.

The legislation suspends the debt ceiling until January 1, 2025, allowing this politically risky issue to be postponed until after the November 2024 presidential election. It also puts an end to some government spending over the next two years, speeds up the approval process for some energy projects, and returns unused COVID-19 funds.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)



لجنة القواعد بهيئة النواب الأميركي تقرر تشريع سقف الديون

اجتاز تشريع توسط فيه الرئيس جو بايدن ورئيس مجلس النواب كيفن مكارثي لرفع سقف الدين الأميركي البالغ 31.4 تريليون دولار عقبة مهمة، حيث أقرته لجنة القواعد وأرسلته إلى المجلس بكامل هيئته لبحثه والتصويت عليه.

ويقضي التشريع بتعليق سقف الدين حتى أول يناير/كانون الثاني 2025، مما يسمح بتأجيل هذه القضية المحفوفة بالمخاطر السياسية إلى ما بعد الانتخابات الرئاسية في نوفمبر/تشرين الثاني 2024. كما أنه يضع حدا لبعض الإنفاق الحكومي على مدار العامين المقبلين، ويسرع عملية الموافقة على بعض مشروعات الطاقة، ويُعيد أموال مكافحة كوفيد-19 غير المستخدمة. المصدر (موقع العربية.نت، بتصرف)

Oil Prices Continue Losses.. U.S. Crude Falls Below \$70 a Barrel

Oil prices fell nearly 5 percent as concerns about the possibility of ratifying a U.S. debt ceiling deal undermined risk appetite, while mixed messages from major oil producers cast a shadow oversupply expectations ahead of their meeting days later.

Brent crude futures fell \$3.71, or 4.81 percent, to \$73.37 a barrel. U.S. West Texas Intermediate crude fell \$3.4 to \$69.27 a barrel, down 4.7 percent from Friday's close.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)



أسعار النفط تواصل خسائرها.. والخام الأميركي يهبط دون 70 دولارا للبرميل

هبطت أسعار النفط بنحو 5 في المئة، إذ قوضت المخاوف بشأن إمكانية المصادقة على اتفاق سقف الدين في الولايات المتحدة شهية المخاطرة، فيما ألت الرسائل المتضاربة من كبار منتجي النفط بظلالها على توقعات المعروض قبل اجتماعهم المرتقب بعد أيام.

وهبطت العقود الآجلة لخام برنت 3.71 دولار أو 4.81 في المئة إلى 73.37 دولار للبرميل. كما تراجع خام غرب تكساس الوسيط الأميركي 3.4 دولار إلى 69.27 دولار للبرميل بانخفاض 4.7 في المئة عن السعر عند الإغلاق يوم الجمعة. المصدر (موقع العربية.نت، بتصرف)

"Nvidia" Breaks into the Threshold of "Trillion Dollars"

The market value of the chip company "Nvidia" broke the trillion-dollar barrier for the first time in the markets, becoming the first in this field to compete with technology companies and oil giants who dominated this restricted area for years.

By surpassing the \$1 trillion barrier, Nvidia joins the most famous Wall Street Technical Quart, Apple (\$2.7 trillion), Microsoft (\$2.4 trillion), Alphabet (\$1.5 trillion), and Amazon (\$1.2 trillion), in addition to the Saudi oil giant Aramco (\$2 trillion), and they are the only ones throughout history to have surpassed the \$1 trillion barrier.

Source (Asharq Al-Awsat Newspaper, Edited)

"نفيديا" تقتحم عتبة الـ "تريليون دولار"

كسرت القيمة السوقية لشركة الرقائق الإلكترونية "نفيديا" حاجز تريليون دولار للمرة الأولى بالأسواق، لتصبح الأولى في هذا المجال التي تنافس شركات التكنولوجيا وعملقة النفط الذين همينوا على هذه المنطقة المحظورة على غيرهم منذ سنوات.

وبتخطيها حاجز تريليون دولار، تلتحق "نفيديا" بـ "رباعي وول ستريت التقني" الأشهر، «أبل» (2.7 تريليون دولار)، و«مايكروسوفت» (2.4 تريليون دولار)، و«ألفابيت» (1.5 تريليون دولار) و«أمازون» (1.2 تريليون دولار)، إضافة إلى «درة التاج» عملاق النفط السعودي «أرامكو» (2 تريليون دولار)، وهم الوحيدون عبر التاريخ الذين تخطوا حاجز التريليون دولار. المصدر (صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف)



■ \$176 Billion Saudi Retail Market Size Expected in 2026

"G-World", a specialist in studies and sector analysis, predicted that the size of the retail market in Saudi Arabia would rise to 661.1 billion riyals (\$ 176.5 billion) by 2026. It revealed steady growth in the value of e-commerce over the past years by 18.24 percent.

According to the report, the value of sales in 2022 reached more than 37 billion riyals (\$ 9.8 billion) because of the shift of many merchants to modern retail. According to the report, GDP per capita at current prices rose to 29,000 riyals (\$7.7 thousand) during the second quarter of the previous year, compared to 20,000 riyals (\$5.3 thousand) in the same period in 2021.

Source (Asharq Al-Awsat Newspaper, Edited)



■ 176 مليار دولار حجم سوق التجزئة السعودية المتوقع في 2026

توقعت شركة «جي وورلد» المتخصصة في الدراسات وتحليل القطاعات، ارتفاع حجم سوق تجارة التجزئة في السعودية إلى 661.1 مليار ريال (176.5 مليار دولار) بحلول عام 2026. وكشفت عن نمو مطرد لقيمة التجارة الإلكترونية خلال السنوات الماضية بنسبة 18.24 في المئة.

وبحسب التقرير وصلت قيمة المبيعات عام 2022 إلى أكثر من 37 مليار ريال (9.8 مليار دولار) نتيجة تحول العديد من التجار إلى التجزئة الحديثة. ووفق التقرير، ارتفع نصيب الفرد من الناتج المحلي الإجمالي بالأسعار الجارية إلى 29 ألف ريال (7.7 ألف دولار) خلال الربع الثاني للعام السابق مقارنة بـ 20 ألف ريال (5.3 ألف دولار) من ذات الفترة في عام 2021.

المصدر (صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف)

■ Anastasia Denisova.. A Business Pioneer who launches the Largest Real Estate Stock Exchange from Dubai

The real estate sector is witnessing the entry of new players from the technology and artificial intelligence portal, as more than 50% of real estate buyers have used online brokerage during the past period.

Dubai's real estate market has begun to expand in technology-based marketing, attracting Russian entrepreneur Anastasia Denisova in 2022, to take off globally with Dubai's largest real estate exchange.

Denisova, Realist's partner, and co-founder, points out that "when you do something out of the ordinary and revolutionize a sector, it is accepted and accepted by the majority of those working in the same field and related people, as investors, buyers or tenants, as our platform has achieved great success in generating monthly revenues exceeding one million dollars."

Source (Alkhaleej Emirati Newspaper, Edited)



■ أناساتازيا دينيسوفا.. رائدة أعمال تتطلق بأكبر بورصة عقارية من دبي

يشهد القطاع العقاري دخول لاعبين جدد من بوابة التقنية والذكاء الاصطناعي، حيث أنّ أكثر من 50% من مشتري العقارات استخدموا الوساطة عبر الإنترنت خلال الفترة الماضية.

وبدأ سوق دبي العقاري يتوسع في مجال التسويق القائم على التكنولوجيا، حيث جذب رائدة الأعمال الروسية أناساتازيا دينيسوفا عام 2022، لتتطلق إلى العالمية بأكبر بورصة عقارية من دبي.

وتشير دينيسوفا، وهي الشريك والمؤسس المشارك في Realist إلى أنّه "عندما تفعل شيئاً خارجاً عن المألوف ويحدث ثورة في قطاع ما، فإنه يلقي قبولاً وإقبالاً لدى أغلبية العاملين في نفس المجال والأشخاص ذوي العلاقة، كمستثمرين أو مشتريين أو مستأجرين، حيث حققت منصتنا نجاحاً باهراً في تحقيق إيرادات شهرية تتجاوز مليون دولار".

المصدر (صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف)

■ \$71 Billion is needed by 11 Arab Countries to Accelerate the Green Transition

The Director General of the Arab Fund for Economic and Social Development, Bader Al-Saad, revealed that the financial needs of eleven Arab countries to mitigate greenhouse gas emissions are estimated at \$ 71 billion annually until 2030.

Governments in the region are facing the imperative to exert more efforts at all levels to increase the pace of their green investments, in order to stimulate the growth of their economies on a sustainable basis in line with future challenges.

Al-Saad explained that the contribution of investment in climate change in the Arab countries amounted to 2.5 percent of the total investments, which amounted to about \$ 633 billion.

Source (Al-Arab Newspaper of London, Edited)

■ 71 مليار دولار احتياجات 11 بلدا عربيا لتسريع التحول الأخضر

كشف مدير عام الصندوق العربي للإنماء الاقتصادي والاجتماعي بدر السعد، عن أنّ الاحتياجات المالية لإحدى عشرة دولة عربية، لتخفيف انبعاث الغازات الدفيئة تقدر بنحو 71 مليار دولار سنويا حتى حلول عام 2030.

وتبدو حكومات المنطقة أمام حتمية بذل المزيد من الجهود على كافة المستويات لزيادة إيقاع استثماراتها الخضراء، بهدف تحفيز نمو اقتصاداتها على أسس مستدامة بما يتوافق مع التحديات المستقبلية.

وأوضح السعد أنّ مساهمة الاستثمار بالتغير المناخي في الدول العربية بلغت 2.5 في المئة من إجمالي الاستثمارات، التي بلغت قيمتها نحو 633 مليار دولار.

المصدر (صحيفة العرب اللندنية، بتصرف)



Remittances of Jordanians Abroad Down by 2.4% in 4 Months

Remittances of Jordanians working abroad fell by 2.4 percent during the first four months of this year, year-on-year, compared to the same period last year.

According to data issued by the Central Bank of Jordan, remittances of workers abroad by the end of April amounted to \$ 1.103 billion, down from \$ 1.132 billion during the corresponding period of 2022. On a monthly basis, the data showed that remittances from workers abroad witnessed an improvement in their performance during April, up 5.5 percent compared to the previous March, to \$ 274.8 million.

Source (Anadolu Agency, Edited)



تراجع تحويلات الأردنيين في الخارج 2.4 بالمئة في 4 شهور

تراجعت تحويلات الأردنيين العاملين في الخارج بنسبة 2.4 في المئة خلال الأشهر الأربعة الأولى من العام الحالي، على أساس سنوي، مقارنة بالفترة ذاتها من العام الماضي.

ووفقاً لبيانات صادرة عن البنك المركزي الأردني، بلغت تحويلات العاملين في الخارج بنهاية إبريل/نيسان الماضي 1.103 مليار دولار، نزولاً من 1.132 مليار دولار خلال الفترة المقابلة من 2022. وعلى أساس

شهري، أظهرت البيانات أنّ تحويلات العاملين في الخارج شهدت تحسناً في أداؤها خلال أبريل الماضي بزيادة 5.5 بالمئة مقارنة مع مارس/ آذار السابق له، إلى 274.8 مليون دولار.

المصدر (وكالة الأناضول، بتصرف)

Chinese Factory Activity Contracted Faster Than Expected

China's factory activity contracted faster than expected in May due to weak demand, increasing pressure on policymakers to support an erratic economic recovery.

The official manufacturing PMI fell to 48.8 from 49.2 in April, according to data from the National Bureau of Statistics. This is the index low in five months and below the 50-point barrier that separates growth from contraction.

The services sector grew at its slowest pace in four months in May, with the official non-manufacturing purchasing managers' index falling to 54.5 from 56.4 in April.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)



انكماش نشاط المصانع الصينية بأسرع من المتوقع

انكمش نشاط المصانع في الصين أسرع من المتوقع في مايو/أيار بسبب ضعف الطلب، مما زاد الضغط على صانعي السياسة لدعم الانتعاش الاقتصادي غير المنتظم.

وانخفض المؤشر الرسمي لمديري مشتريات قطاع الصناعات التحويلية إلى 48.8 من 49.2 في أبريل/نيسان، وفقاً لبيانات المكتب الوطني للإحصاء. وهذا أدنى مستوى للمؤشر في خمسة أشهر وأقل من حاجز 50 نقطة الذي يفصل النمو عن الانكماش.

أما قطاع الخدمات فنما بأبطأ وتيرة في أربعة أشهر في مايو/أيار، مع انخفاض المؤشر الرسمي لمديري مشتريات القطاع غير الصناعي إلى 54.5 من 56.4 في أبريل/نيسان.

المصدر (موقع العربية.نت، بتصرف)

Number of Tourists coming to South Korea Increased by 600 percent

The number of foreign tourists coming to South Korea reached 889,000 in April, up 595 percent from the same month last year. Tourist numbers have recovered to 54 percent from what they were in the same month of 2019 before the coronavirus pandemic, according to data from the Korea Tourism Organization. According to the countries, Japan came in first place in terms of the number of tourists, with 128,000 Japanese tourists arriving in South Korea, an increase of 5,651 percent. The number of American tourists reached 109,000, up 252 percent, with the United States in second place, followed by China with 106,000, up 936 percent over the same period. Taiwan came in fourth place with 77,000, Thailand with 54,000, and Vietnam with 41,000.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)

ارتفاع عدد السياح القادمين إلى كوريا الجنوبية 600 في المئة

بلغ عدد السياح الأجانب القادمين إلى كوريا الجنوبية 889 ألفاً في أبريل (نيسان)، بزيادة 595 في المئة بالمقارنة مع ذات الشهر من العام الماضي. وتعافت أعداد السياح إلى 54 في المئة مما كان عليه في نفس الشهر من عام 2019 قبل جائحة كورونا وفقاً للبيانات الصادرة عن منظمة كوريا للسياحة. وبحسب الدول، جاءت اليابان في المركز الأول من حيث عدد السياح، حيث وصل 128 ألف سائح ياباني إلى كوريا الجنوبية بزيادة 5651 في المئة. وبلغ عدد السياح الأميركيين 109 آلاف بزيادة 252 في المئة لتحتل الولايات المتحدة المرتبة الثانية، وتليها الصين بـ106 آلاف بزيادة 936 في المئة خلال نفس الفترة. وجاءت تايوان في المركز الرابع بـ77 ألفاً، وتايوان بـ54 ألفاً، وفيتنام بـ41 ألفاً.

المصدر (موقع العربية.نت، بتصرف)



■ UAE Economy Grows by 22.1 percent

The UAE Minister of Economy, Abdullah bin Touq Al Marri, explained, "The UAE recorded an exceptional and strong economic performance in various sectors and economic and commercial activities, despite the economic fluctuations witnessed by the world." Pointing to "the rise in the gross domestic product of the UAE economy in 2022, reaching constant prices 1.62 trillion dirhams, achieving a positive growth of 7.6 percent, while at current prices it reached 1.86 trillion dirhams, an increase of more than 337 billion dirhams from 2021, achieving a growth of 22.1 percent."

He pointed out that "the tourism sector is one of the main sectors that led the growth of the UAE economy during the past year. As the contribution of the travel and tourism sector to the GDP increased by 60.2 percent to reach about AED 167 billion, and its contribution is expected to reach by the end of 2023 by about AED 180.6 billion, a growth of 8.3 percent over 2022".

Source (Sky News Arabia Website, Edited)

■ اقتصاد الإمارات ينمو بنسبة 22.1 في المئة

أوضح وزير الاقتصاد الإماراتي، عبدالله بن طوق المري، أنّ "الإمارات سجّلت أداءً اقتصادياً استثنائياً وقوياً في مختلف القطاعات والأنشطة الاقتصادية والتجارية، على الرغم من التقلبات الاقتصادية التي يشهدها العالم"، لافتاً إلى "ارتفاع الناتج المحلي الإجمالي للاقتصاد الإماراتي عام 2022، ليلعب بالأسعار الثابتة 1.62 تريليون درهم، محققاً نمواً إيجابياً قدره 7.6 في المئة، بينما بلغ بالأسعار الجارية 1.86 تريليون درهم بزيادة تجاوزت 337 مليار درهم عن العام 2021 محققاً نمواً قدره 22.1 في المئة".

وأشار إلى أنّ "القطاع السياحي يعدّ من القطاعات الرئيسية التي قادت نمو الاقتصاد الإماراتي خلال العام الماضي، حيث ارتفعت مساهمة قطاع السياحة والسفر في الناتج المحلي الإجمالي بنسبة 60.2 في المئة لتصل إلى قرابة 167 مليار درهم، ومن المتوقع أن تصل مساهمته بنهاية عام 2023 بنحو 180.6 مليار درهم بنمو 8.3 بالمئة عن عام 2022".

المصدر (موقع سكاى نيوز عربية، بتصرّف)

